
Drodzy Czytelnicy!
Ostatnie dwa miesiące minionego roku również obfitowały w wiele 

ważnych wydarzeń. W wielu oddziałach terenowych PZK odbywały 
się zebrania sprawozdawczo-wyborcze, na których wybierano skład 
nowych zarządów i oddziałowych komisji rewizyjnych, przedstawicieli 
oddziałowych do ZG PZK, a także kandydatów na Krajowy Zjazd De-
legatów PZK, który będzie miał miejsce w maju br. Pisząc o Krajowym 
Zjeździe Delegatów PZK pomyślmy już dziś o zmianie pokoleniowej we władzach central-
nych PZK. Kierując się troską o przyszłość PZK pomyślmy o młodszych osobach z otwartą 
głową i pomysłami dla dobra PZK. Od stycznia br. łamy dwumiesięcznika poszerzają się do 
5 stron (dziękuję Andrzejowi SP5AHT) i w związku z tym będzie możliwość zamieszczenia 
więcej informacji. Mimo to, z uwagi na obszerność tekstów i wiele zdjęć Redakcja KP zmu-
szona jest do skracania wielu informacji i odsyłać Czytelników do tekstów źródłowych. 

Z okazji Nowego 2024 Roku życzę wszystkim Czytelnikom powodzenia i sukcesów na 
pasmach radiowych, wielu dx-ów i satysfakcji z uprawiania krótkofalarskiego hobby. Niech 
MOC będzie z nami.
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Polski Związek Krótkofalowców jest wiodącą organizacją, skupiającą osoby zainteresowane różnymi formami łączności radiowej i wykorzystaniem ich dla  rozwoju 
własnego i dobra społecznego. PZK dba o rozwój służby radioamatorskiej i radioamatorskiej satelitarnej w Polsce. PZK jest reprezentantem osób zainteresowanych 
technikami radiowymi wobec instytucji państwowych i organizacji społecznych, krajowych i zagranicznych.

Posiedzenie 
Prezydium ZG PZK

18 października 2023 r. odbyło się 
zdalne Posiedzenie Prezydium ZG PZ, na 
którym poza członkami Prezydium wzięli 
udział członkowie GKR PZK oraz zaproszeni 
goście. W pierwszej kolejności skarbnik PZK 
Jan SP2JLR przedstawił sytuację finansową 
PZK stwierdzając, że na 17 października 
2023 r. na koncie głównym PZK znajduje się 
152 546,85 zł., na koncie OPP – 80 577,88 zł 
plus lokata w wysokości 100 000,00 zł. Łącz-
ny stan finansowy PZK to kwota 377 690,92 
zł. plus lokata w wysokości 100 000,00 zł. 
W dalszej części informacji finansowych 
skarbnik PZK przedstawił stan realizacji 
budżetu na dzień 17 październik 2023 r. 
Podjęto następujące uchwały:
– O zatwierdzeniu poprawności przed-

stawionych przez Komitet Założycielski 
Ogólnopolskiego klubu PZK o nazwie 
„Krotkofalow.cy” dokumentów założyciel-
skich i rekomendowaniu zatwierdzenia 
powołania Klubu Ogólnopolskiego „Krot-
kofalow.cy” przez Zarząd Główny PZK, na 
podst. § 33, 46 i 47 Statutu PZK.

– O powołaniu komisji doraźnej pod nazwą 
Komisja Finansowa, która stanowić ma 
pomoc skarbnikowi PZK w przygoto-
waniu projektu budżetu Związku na rok 
2024. W skład Komisji wchodzą: Roman 
SP9MRN, Sławomir SP3OKS oraz Michał 
SP9XWM. Komisja będzie działała pod 
nadzorem skarbnika PZK.

– O powołaniu komisji doraźnej pod nazwą 
Komisja Statutowa, w skład której wcho-
dzą: Piotr SP2LQP, Paweł SP9OM, Jerzy 
SP5SSB, Tomasz SQ5T oraz Waldemar 
3Z6AEF.

– O powołaniu stałej komisji pod nazwą 
Komisja Historyczna Krótkofalarstwa 
Polskiego, w skład której wchodzą: To-
masz SP5CCC, Grzegorz SP3CSD, Bogdan 
SP3LD, Adam SP5EPP, Jerzy SP8TK oraz 
Waldemar 3Z6AEF.

– O rejestracji „Komunikatu Polskiego 
Związku Krótkofalowców” jako czasopi-
sma i wpisanie go do rejestru dzienników 
i czasopism jako tytułu prasowego. Po 
uzyskaniu wpisu do rejestru dzienni-
ków wystąpimy do Biblioteki Narodowej 
o nadanie numeru ISSN.

– O powołaniu komisji stałej pod nazwą 
„Redakcja Komunikatów PZK”. Na funkcję 
redaktora naczelnego Prezydium ZG PZK 
powołało Piotra Skrzypczaka SP2JMR. 
Redakcja zostanie zorganizowana przez 
redaktora naczelnego. Nadzór nad pracą 
redakcji sprawuje Prezes PZK.

Prezydium zapoznało się z aspektami 
technicznymi i merytorycznymi systemu 
monitoringu ENAMS i zajęło się sprawą 
jego wdrożenia. Mirosław SP5GNI poinfor-
mował, że system mógłby zacząć działać 
w 2024 roku, lecz na tym etapie podejmo-
wanie uchwał i działań jest nieco przed-
wczesne. Poinformował także, że ostatnio 
na posiedzeniu Komitetu C7 podjęto decy-
zję o uruchomieniu monitoringu przy po-
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Polski Związek Krótkofalowców reprezen-
towany był przez sekretarza PZK Piotra 
Skrzypczaka SP2JMR i prezesa Myślibor-
skiego Klubu łączności PZK SP1PMY Stefa-
na Jaworskiego SP1JJY. Relacja ze spotka-
nia ukazała się na stronie 28 w „Kurierze 
Wileńskim” tj. na stronie https://konsulat-li-
twa.pl/foto/2.11.2023/KW_7-8.11.2023.pdf

Info: Komunikat PZK NR 45/2023 z dnia 08 listopada 
2023 r. – https://pzk.org.pl/news.php?readmore=5089

https://www.facebook.com/ – SP1PMY

Akcja „Pamiętamy 
o przyjaciołach” 2023

Wzorem lat ubiegłych, członkowie byd-
goskiego klubu SP2PBY postanowili uczcić 
pamięć 4 zmarłych i powszechnie znanych 
w kraju bydgoskich nadawców tj. Ryszarda 
Czerwińskiego SP2IW (1932–201), Zbi-
gniewa Gorgolewskiego SP2I (1933–2017), 
Bolesława Krzymina SP2ESH (1936–2016) 
i Henryka Kruszyńskiego SP2BUW (1957–
2020) i w tym celu w okresie od 6 do 19 
listopada 2023 r., w ramach akcji dyplomo-
wej pod nazwą „Pamiętamy o przyjacio-
łach” – edycja 2023, pracowali pod znakami 
okolicznościowymi: SN3IW, SN6IU, SN6ESH 
i SN3BUW. Akcja ta miała na celu przypo-
mnienie środowisku krótkofalarskiemu syl-
wetek wielce zasłużonych bydgoszczan dla 
polskiego środowiska krótkofalarskiego. 
Ww. zmarli nadawcy w przeszłości pełnili 
oni wiele funkcji w oddziale bydgoskim 
OT PZK, w Polskim Klubie OTC oraz w Cen-
tralnym Biurze QSL. Krótki rys biograficzny 
każdego z nich został umieszczony na stro-
nie www.qrz.com pod profilem każdego 
ze znaków okolicznościowych. Dyplom 
okolicznościowy wydawany jest w formie 
elektronicznej PDF do pobrania ze strony 
klubowej www.sp2pby.pl. Wszystkie łącz-
ności potwierdzane są kartą QSL po zakoń-
czeniu akcji dyplomowej. Akcja ta cieszyła 
się dużym zainteresowaniem w kraju. Jak 
czytamy na stronie http://www.sp2pby.pl/
index_pby.html w ramach stacji okolicz-
nościowych przeprowadzono ponad 3480 
łączności. Operatorzy stacji okolicznościo-
wych nastawili się głównie na pracę w pa-
śmie 80 m. dla stacji polskich, ale pracując 
na wyższych pasmach udało się zaliczyć 
wiele ciekawych podmiotów DXCC. 

Info: Andrzej SP2GJI 
http://www.sp2pby.pl/index_pby.html

Walne Zebranie 
Sudeckiego OT PZK

28 października 2023 r. w lokalu „HEXA 
66” na Górze Szybowcowej w Jeżowie Su-
deckim odbyło się Walne Zebranie Spra-
wozdawczo-Wyborcze Członków OT-13 
PZK. Spotkanie rozpoczęło się w drugim 
terminie przy obecności 14 członków OT 
na ogólną liczbę 82, co stanowiło ich 17%. 
Przedstawicielem Zarządu Głównego PZK 
na Zebraniu był Marek Kuliński SP3AMO – 

wiceprezes PZK d/s organizacyjnych. Obec-
ny był także Waldemar Sznajder 3Z6AEF 
– prezes Dolnośląskiego Oddziału PZK. Ze-
branie otworzył i prowadził Jerzy SP6BXP. 

Po załatwieniu spraw formalnych i pro-
ceduralnych i złożeniu sprawozdań doko-
nano wyboru nowego Zarządu Oddziału 
w następującym składzie:
– Prezes OT – Jerzy Syrek SP6BXP
– Wiceprezes OT – Dariusz Mikołajczak 

SP6SYO
– Wiceprezes i jednocześnie sekretarz OT – 

Wiesław Gliński SP6FXF
– Skarbnik OT – Dariusz Mikołajczak 

SP6SYO
W skład Oddziałowej Komisji Rewizyjnej 

wybrano kolegów:
– Pr zewodnicząc y –  Adam Olender 

SP6NXG
– Członek OKR – Franciszek Kaczmar 

SP6GTN
– Członek OKR – Kazimierz Duch SP6CJK

Delegatem na KZD PZK wybrany został 
Jan Galus SP6TGI, natomiast przedstawi-
cielem Oddziału w ZG PZK wybrany został 
Jerzy Syrek SP6BXP.

Info: Jerzy SP6BXP

Walne Zebranie 
Pomorskiego OT PZK

18 listopada 2023 r. o godz. 11.00 
(w drugim terminie) w Gdyńskim Cen-
trum Organizacji Pozarządowych odbyło 
się Walne Zebranie Sprawozdawcze Po-
morskiego Oddziału Terenowego Polskie-
go Związku Krótkofalowców (OT 09 PZK), 
w którym wzięło udział 38 członków POT 
PZK (frekwencja wynosiła 23 §) oraz dwaj 
przedstawiciele Prezydium ZG PZK tj. Piotr 
SP2JMR i Piotr SP2LQP. Po rozpoczęciu 
Zebrania przez prezesa Oddziału Dariusza 
SP2HQY obaj przedstawiciele Prezydium 
zapoznali zebranych z aktualną sytuacją 
PZK i życzyli owocnych obrad. W dalszej 
kolejności sprawozdanie z działalności Za-
rządu Oddziału za okres od 2021 do chwili 
obecnej złożyli: Dariusz SP2HQY, Wojciech 
SP2ALT, Włodzimierz SP2GCE oraz Roman 
SQ2RH, natomiast Piotr SP2AYC przedstawił 
działalność Oddziałowego Biura QSL. Piotr 
SP2AYC, po ponad 40-letniej działalności 
społecznej na rzecz pomorskiego krótko-
falarstwa, zgłosił swoją rezygnację z funkcji 
oddziałowego QSL Managera i  podzięko-
wał Jurkowi SP2BIK i Andrzejowi SP2BRN 

mocy odbiorników SDR, co jednak nie jest 
w pełni kompatybilne z systemem ENAMS.

Jan SP2JLR zauważył, że trzeba podjąć 
prace w ramach OSEC, w tym oddzielić tę 
instalację od strony głównej PZK. System 
był stworzony dawno temu, a teraz trzeba 
dostosować go do obecnych wymagań. 
Omówił także sprawę zgłaszania klubów do 
ewidencji i związanych z tym problemów.

Prezes PZK Tadeusz SP9HQJ poinformo-
wał, że w ub. tygodniu odbyło się spotka-
nie zespołu ds. RODO w składzie: Tadeusz 
SP9HQJ, Marek SP3AMO, Zygmunt SP5ELA, 
Andrzej SO6XL, Pani prawnik. Przedysku-
towano sprawę RODO w PZK i poczyniono 
ustalenia dotyczące jego wdrażania.

Stanis ław SQ2EEQ zawnioskował 
o zmianę wizerunku PZK na Wikipedii. Po-
ruszył także sprawy powoływania Komisji 
Statutowej minionych latach i efektów 
działań osób pracujących nad propozycja-
mi zmian w Statucie. 

Więcej informacji na temat tego posie-
dzenia znajduje się w Komunikacie PZK 
Nr 43/2023 z dnia 25 października 2023 
r. – https://pzk.org.pl/news.php?readmo-
re=5085 Protokół z posiedzenia znajduje 
się na stronie https://pzk.org.pl/download.
php?action=subcat&id=9

Info: Tadeusz SP9HQJ

Zaduszkowe Spotkanie 
w Pszczelniku

2 listopada 2023 r., na zaproszenie Kon-
sula Honorowego Republiki Litewskiej Wie-
sława Wierzchosia i Burmistrza Myśliborza 
Piotra Sobolewskiego, przed pomnikiem 
lotników litewskich Steponasa Dariusa 
i Stasysa Girenasa w lesie pszczelnickim 
spotkali się przyjaciele Litwy, których dzia-
łalność owocuje nawiązywaniem przyja-
cielskich stosunków i współpracy. Przed 
pomnikiem spotkali się miedzy innymi: 
Krystyna Korkuć prezes stowarzyszenia 
„Świteź”, Łukasz Lendner dyrektor GDDKiA 
w Szczecinie, Krzysztof Męciński dyrektor 
IPN Szczecin, Witold Narkiewicz przewod-
niczący mniejszości litewskiej w Szczecinie, 
st. bryg. Marek Popławski zastępca komen-
danta wojewódzkiego PSP w Szczecinie, 
Mariusz Norsesowicz reprezentujący Staro-
stę Myśliborskiego i ks. kan. Jerzy Tobiasz.

Przybyli w miejscu tragicznej śmierci 
Lotników złożyli wiązanki i zapalili znicze. 

2
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za pomoc w pracy Oddziałowego Biura 
QSL. Koledzy SP2BIK i SP2BRN postanowili 
dalej prowadzić Oddziałowe Biuro QSL do 
końca obecnej kadencji Zarządu POT PZK. 
Za wzorową pracę Piotr SP2AYC został 
przez prezesa Oddziału Dariusza SP2HQY 
wyróżniony okolicznościowym grawerto-
nem. Kolejne dwa grawertony otrzymali: 
Bogusław SP2EBG i Adrian SQ2RAD. Prze-
wodniczący Oddziałowej Komisji Rewizyj-
nej Rafał SQ2IHP potwierdził prawidłowe 
funkcjonowanie Zarządu Oddziału. W cza-
sie Zebrania wybrano dwóch delegatów 
na KZD PZK tj. Romana SQ2RH i Wojciecha 
SP2ALT oraz dwóch zastępców delegata 
tj. Rafała SQ2IHP i Jakuba SP2PMN. Tytuł 
Członka Honorowego PZK przyznano Pio-
trowi SP2AYC i Januszowi SP2RS. Obrady 
przebiegły wg ustalonego wcześnie planu 
i zaplanowanym czasie w miłej atmosferze 
przy kawie, herbacie i domowych wypie-
kach nowego SWL i członkini naszego od-
działu.

Więcej informacji na temat Zebrania 
znajduje się na stronie: https://ot09.pzk.
org.pl/wiadomosci/news-relacja-z-walne-
go-127.html 

Info: skrót relacji Romana SQ2RH
Zdjęcia: Roman SQ2RH

Walne Zebranie 
Gliwickiego OT PZK

18 listopada 2023 r. w Domu Studenc-
kim „Piast” w Gliwicach, odbyło się Walne 
Zebranie Sprawozdawczo-Wyborcze Gliwic-
kiego OT PZK (OT 50 PZK), w którym na 112 
członków Oddziału wzięło udział 14 osób, 
co stanowiło 12,5% frekwencji. Po złożeniu 
sprawozdania przez ustąpujący Zarząd Od-
działu i przez przewodniczącego OKR PZK 
wybrano skład osobowy nowego Zarządu 
Oddziału w następującym składzie: 
– Krzysztof SQ9DXN 
– Sebastiana SP9BX 
– Piotr SP9BIF

W skład OKR weszli: Wacław SP9WZP, 
Franciszek SQ9NFB, Marcin SP9MK.

Delegatami na XXVII KZDF wybrani zo-
stali: Krzysztof SQ9DXN i Andrzej SP9ENO 

Informacja na podstawie Facebooka OT50: 
https://www.facebook.com/p/PZK-Gliwi-
ce-100068735024622/

Info: Piotr SP2JMR

Walne Zebranie Środko
wopomorskiego OT PZK

2 grudnia 2023, w drugim terminie, 
na terenie Terminala Pasażerskiego Portu 
Morskiego w Darłowie, odbyło się Walne 
Zebranie Sprawozdawczo-Wyborcze Środ-
kowopomorskiego Oddziału Terenowego 
PZK, w którym wzięło udział 25 członków 
Oddziału. Wybrano nowy Zarząd Oddziału, 
Oddziałową Komisję Rewizyjną, delegata 
na KZD PZK i Oddziałowego QSL Managera. 

Do Zarządu Oddziału wybrani zostali:
– Jerzy Matusiak SQ2NIA – prezes 
– Piotr Przekopowicz SP1GZF – wiceprezes
– Michał Nowak SP1MN – sekretarz
– Łukasz Ćwikałowski-Dorobisz SP9DTE – 

skarbnik
– Karol Jagusiak SQ1KUK – członek zarządu

Do Komisji Rewizyjnej wybrani zostali:
– Wojciech Laskowski SP1NQR – przewod-

niczący
– Jan Gil SP1UJO – sekretarz
– Stanisław Kosałka oraz Włodzimierz Ki-

towski SQ1BVG – członkowie komisji
Delegatem OT-22 na Krajowy Zjazd De-

legatów PZK został wybrany Jerzy Matusiak 
SQ2NIA. Na zastępców delegata wybrano 
Łukasza Ćwikałowskiego – Dorobisza SP9D-
TE i Piotra Przekopowicza SP1GZF. 

Oddziałowym QSL Managerem został 
ponownie Władysław Wdowczyk SP1AEN. 
Po części oficjalnej tradycyjnie już odbyło 
się spotkanie opłatkowe członków OT-22.

Info: Jurek SQ2NIA

Barbórkowe spotkanie 
na Rymerze 2023

1 grudnia 2023 r. w restauracji NOT 
w Rybniku-Niedobczycach odbyło się tra-
dycyjne, coroczne Spotkanie Krótkofalow-
ców zorganizowane przez Zarząd Rybnic-
kiego Oddziału Terenowego PZK oraz klub 
SP9PRO. W Spotkaniu tym wzięło udział 54 
krótkofalowców z 6 oddziałów terenowych 
PZK oraz osoby niezrzeszone w PZK. Go-
spodarz spotkania Wojciech Kłosok SP9PT 
– nestor krótkofalarstwa na Śląsku, po 
powitaniu zebranych zarządził uczczenie 
chwilą ciszy zmarłych ostatnio krótkofalow-
ców śląskich tj. Jerzego SP9CRJ i Bronisława 
SP9WZO.

W dalszej kolejności zebrani wysłuchali 
ciekawej relacji Janusza SP9FIH z paździer-
nikowo-listopadowej wyprawy krótkofa-
larskiej na atolu Manihiki w archipelagu 
Północnych Wysp Cooka, gdzie pracował 
pod znakiem E51JAN. W swej relacji Janusz 
przekazał informacje w sprawie przygoto-
wań do wyprawy, załatwienia licencji oraz 
na temat lotu przez Dubaj, Nową Zelandię 
i oczekiwania na lot na Manihiki. Relacja ta 

wzbogacona była slajdami pokazującymi 
warunki lokalowe na wyspie, pomiesz-
czenie operatorskie, anteny i najbliższe 
otoczenie wraz z roślinnością i zwierzętami. 
Warunki pobytu okazały się spartańskie, 
a duża wilgotność i zasolenie negatywnie 
wpływały na warunki prowadzenia łączno-
ści. Janusz odpowiedział też na wiele pytań 
zadanych przez uczestników spotkania np. 
na temat wysokich kosztów tego przedsię-
wzięcia, liczby przeprowadzonych łączno-
ści na wielu pasmach i wieloma emisjami 
Janusz został obdarowany przez Wojciecha 
SP9PT okolicznościowym kubkiem z miej-
scowej karczmy górniczej. 

Prezes Rybnickiego OT PZK, Eugeniusz 
SQ9HZM w skrócie przedstawił działania 
Zarządu OT 31 PZK i osiągnięcia OT 31 za 
ostatni rok oraz zaprosił uczestników spo-
tkania do wzięcia udziału w Zebraniu Spra-
wozdawczo-Wyborczym, które odbędzie 
się 17 grudnia 2023 roku, na którym Zarząd 
OT złoży szczegółowe sprawozdanie za 
ostatnie 4 lata działalności.

W dalszej kolejności prezes PZK Tadeusz 
SP9HQJ omówił aktualną sytuację w PZK, 
dotychczasowe działania Prezydium ZG 
PZK i plany zamierzeń PZK na najbliższe 
miesiące. Zwrócił uwagę na fakt, iż w maju 
przyszło roku odbędzie się Krajowy Zjazd 
Delegatów PZK, na którym dokonane zo-
staną zmiany w statucie PZK i wybrane 
zostaną nowe władze tj. w Prezydium ZG 
PZK i w Głównej Komisji Rewizyjnej PZK. 
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PREZyDIUM ZEBRANIA.  WIęCEj ZDjęć Z ZEBRANIA ZNAjDUją SIę NA 
StRONIE: https://ot09.pzk.org.pl/multimedia/index.php?sfpg=WkpBW-
kRZICygU1BPVEtBtklBL1dhbG5lIFplynjhbmllIFNwcmF3b3pkyXdjemUgUE
9UIFBaSyAyMDIzLyoqZtRmyWVjMWExZDkwODQzyzg0yzFjMWyzZWQ4yzI4
OWE0ODEzNmZiMmZiMzUxNmIyNjjlZDMxN2E3y2jjZWE0OQ&info=0

UCZEStNICy WALNEGO ZEBRANIA śRODKOWOPOMORSKIEGO Ot 
22 PZK

WOjCIECH SP9Pt OtWIERA ZEBRANIE
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Podkreślił, że należy dokonać zmiany po-
koleniowej we władzach centralnych PZK 
i zaapelował o poszukiwanie kandydatów – 
młodych osób z „otwartą głową”, pomysła-
mi dla dalszego rozwoju PZK. Wręczył też 
znaczek organizacyjny PZK najmłodszemu 
stażem krótkofalowcowi oraz proporczyki 
z logo PZK.

Hubert SP9MDY przedstawił ciekawą 
historię klubu SP9KJU z Raciborza, obcho-
dzącego 60.lecie swego istnienia. Swoją 
relację uzupełniał dokumentami, zdjęciami 
i wycinkami prasowymi. Z relacji Huberta 
wynikało, że krótkofalarstwo na ziemi raci-
borskiej istniało przed II wojną światową, 
kiedy to Racibórz pozostawał w niemieckiej 
części Górnego Śląska.

Następnie Adam SQ9S podsumował 
Zawody Rybnickie 2023, a prezes OT 31 
PZK Eugeniusz SQ9HZM wręczył nagrody, 
dyplomy i puchary zwycięzcom poszcze-
gólnych kategorii. Adam podkreślił, że 
Zawody Rybnickie cieszą się coraz więk-
szym zainteresowaniem, a 180 zawodni-
ków sklasyfikowanych w tegorocznej edycji 
zawodów sprawia, że są to najliczniejsze 
zawody krajowe w SP. Za zwycięstwo w Za-
wodach Rybnickich – puchary, dyplomy 
oraz nagrody odebrali koledzy: Andrzej 
SP9N i Kazimierz SP9GFI. Dyplomy za II i III 
miejsca odebrali Remigiusz z klubu SP9-31-
044, Dariusz SP9MQA oraz klub SN60KJU 
(odebrał SP9MDY). Reszta pucharów, na-
gród i dyplomów dla zwycięzców została 
wcześniej rozesłana pocztą.

Na zakończenie oficjalnej części spotka-
nia Janusz SP9FIH otrzymał okolicznościo-
wy pendrive, a dalsze 3 pendrivy wyloso-
wali: Artur SQ9BDB, Piotr SP9TPV i Wiesław 
SQ9V. Organizatorzy spotkania zadbali nie 
tylko o strawę duchową, ale również o stra-
wę dla ciała. Na stołach bowiem pojawiła 
się do wyboru kawa lub herbata, ciastka 
oraz do wyboru golonka lub smażona ryba. 
Nie zabrakło też piwa, a dla zmotoryzo-
wanych było piwo bezalkoholowe. Długie 
Polaków rozmowy w mniejszych grupach 
trwały do około godziny 20.00. Uczestnicy 

spotkania uznali je za niezwykle ważne 
i integrujące śląskie środowisko krótkofa-
larskie. Zatem do zobaczenia w przyszłym 
roku. 

Info: Tadeusz SP9HQJ

HF0ZZ w CQ WW DX 
Contest 2023

Za dwie godziny kończą się zawody, 
w których jako Bałtyckie Stowarzyszenie 
Krótkofalowców braliśmy udział pod zna-
kiem HF0ZZ. Dzięki przychylności Trze-
biatowskiego Ośrodka Kultury Pałac, 
a w szczególności dzięki Pani Dyrektor Re-
nacie Korek, mogliśmy ponownie rozwiesić 
anteny i pracować na falach z pomieszczeń 
pałacu. Na godzinę 20:00 mieliśmy już 954 
QSOs w logu, ale koledzy dalej pracują 
i łapią contestowe stacje. W tym roku pra-
cowaliśmy na Yaesu FT-950 i wzmacniaczu 
SPS Expert 1.3K-FA. Niestety, podczas pracy 
w godzinach nocnych (ok.3:00), wzmac-
niacz odmówił współpracy i od tej pory 
moc spadła do 100 W. Ale mimo tego uda-
ło się złapać dzisiaj takie stacje jak: V47T 
czy PR1T bez dopalacza. Pracowaliśmy na 
antenach własnej roboty – dipolach na 
160m i 80m oraz GP na pasma 7m, 14m, 
21m, 28m. W zawodach pracowali: SP1EG 
– Wiesław, DK8RE – Hans, SP9DTE – Łukasz, 
SP1MVG – Krzysztof, SQ1FYY – Sławek 
i SP1ZX – Tomek. Gościnnie wpadli z wizytą: 
SP1NS – Adrian i SP1PSA – Janek z żoną. 
O wynikach napiszemy jak się ukażą, a tym-
czasem jeszcze raz dziękujemy za gościnę 
w tym pięknym pałacu i zapowiadamy, że 
planujemy wrócić na następne zawody.

73 de HF0ZZ Team

Projekt Gambia C5SP
Moja przygoda z Afryką, a dokładniej 

z Gambią zaczęła się w 2015 roku, kiedy 
z moją żonką trafiłem tam przypadkiem na 
standardowy, dwutygodniowy pobyt. Pod-
czas pobytu zupełnie przypadkiem poznali-

śmy dwoje Polaków mieszkających w Gam-
bii tj. Pana Wojtka i Marka, którzy pokazali 
nam ten przepiękny, mały afrykański kraj. 
Po roku postanowiliśmy polecieć znów 
do Gambii, ponieważ nie mogliśmy o niej 
przestać myśleć. Podczas drugiego pobytu 
nasz, już wtedy przyjaciel Marek podzielił 
się z nami swoim pomysłem na stworzenie 
takiej małej polskiej osady w środku buszu, 
z domkami w stylu afrykańskim, z restau-
racją i basenem. Po krótkim namyśle po-
stanowiliśmy wziąć udział w tym projekcie, 
choć w miejscu, gdzie Marek planował to 
zrobić był tylko dziki busz.

Budowa naszego wymarzonego raju 
szła bardzo powoli i z wielkimi problemami, 
lecz dzięki charyzmie Marka posuwała do 
przodu. W międzyczasie do Gambii przyje-
chali nasi synowie: Krzysztof i Tomasz wraz 
z kilkoma przyjaciółmi, aby pomóc w bu-
dowie AfroPolis, bo właśnie tak nazwaliśmy 
naszą wioskę. Budowa szła powoli, a moje 
dzieci zadomowiły się na czarnym lądzie 
i wspólnie otworzyli hostel, który był bar-
dzo popularny wśród turystów, również 
radioamatorów .

Podczas pier wsz ych moich wiz yt 
w Gambii nie zapomniałem o naszym hob-
by, czyli zawsze towarzyszyło mi radio 
i jakaś antena. Robiłem pierwsze łączności 
pod znakiem C5/SP3PS z hoteli, w jakich 
mieszkałem. Każdy, kto jeździ z radiostacją 
po świecie wie jakie to jest trudne i skom-
plikowane. Trzeba bowiem załatwiać od-
powiednie pozwolenia, płacić niemałe 
pieniążki za przewóz sprzętu, i tak dalej, 
i tak dalej. Zaświtała mi wtedy myśl, że faj-
nie by było zrobić u nas w Gambii coś dla 
wszystkich radioamatorów, żeby nie mu-
sieli przechodzić tych problemów, w duchu 
ham spiritu tak, żeby każdy mógł przyle-
cieć z plecakiem i mógł nadawać z mojego 
sprzętu , ot tak za darmochę. Pomysł po-
legał na tym, że każdy radioamator nieza-
leżnie czy mieszka w naszym hostelu, czy 
też przyleciał sobie na wczasy do jednego 
z pięknych hoteli mógł korzystać za darmo 
z moich anten oraz radiostacji.

Gdy w końcu po roku starań udało mi 
się uzyskać gambijskie pozwolenie radio-
we i wymarzony znak C5SP, to od razu 
zainstalowałem stację bazową na hostelu 
moich synów. Na dachu stanęła potężna 
antena MB7PL od naszego przyjaciela Ju-
liana SP3PL, a w pokoju radiowym zainsta-
lowałem radio Yaesu FT-450AT. Wszystko 
szło świetnie, hostel prosperował, radio-
amatorzy nas odwiedzali, pomagałem im 
z załatwieniem pozwoleń radiowych, a ja 
robiłem też super łączności. Nasza wio-
ska się budowała, aż tu nagle pandemia 
i wszystko się posypało. Moi synkowie mu-
sieli zrezygnować z prowadzenia hostelu 
i z niemałymi problemami wrócić do Polski, 
a ja musiałem zdemontować anteny i cały 
sprzęt z budynku, który dzierżawiliśmy. Ale 
po każdej burzy wychodzi słońce. Mimo 
pandemii i olbrzymich problemów nasz 
wioska AfroPolis, dzięki zaparciu Marka po-
wstała i jest rajem na ziemi.
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UCZEStNICy SPOtKANIA. POSZERZONE INFORMACjE I ZDjęCIA ZNAjDUją SIę NA StRONACH:
https://ot31.pzk.org.pl/index.php/2023/12/02/barborkowe-spotkanie-krotkofalowcow-na-rymerze-2023/
https://sp9kju.blogspot.com/2023/12/spotkanie-krotkofalowcow-rymer-1122013.html
https://photos.google.com/share/AF1QipO3_RbqFmj8AqVZjqgSjoLG05ubEgsob4PMs24Uhr5jZ2vOXcL0tkWCGWleyHgjKw?key=VGjS
aU43cExjLW4zyWlad09VUW5IdXBOSzFBQWdB
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Silent KeyS

OstatniO opuścili nasze  
krótkofalarskie szeregi:

RySzaRd dRytKiewicz 
SP6OUQ

MaRiUSz PilecKi SP2HFH
zbigniew Madej SP6RcK

Paweł SzMyd SP8SP
jan PeRlaK SP6niK

tadeUSz SzySzKa SP5bbg
józeF lUbaS SQ8gbn 

andRzej wySzczelSKi P5X 
eX SP5MXa

Stanisław KRzeK SP9FFd
ROMUald Słyk SP5aQt

jeRzy SzKUdlaRz SP3djS
cześć ich pamięci! 

Mój projekt Gambia C5SP dalej roz-
wijam na terenie naszej wioski. Pierwsze 
anteny już stoją, a nowe są w drodze. Ra-
diostacja też już na miejscu. Nasza wioska 
jest oddalona od miejskich zakłóceń, więc 
komfort odbioru jest bezcenny, a warunki 
dobrej propagacji są przez cały rok.

Ja, wraz z moją kochaną żonką, staram 
się polską zimę spędzać w Gambii i oczywi-
ście w tym czasie jestem aktywny radiowo. 
Najczęściej wywołuję w języku polskim 
na 20 metrach – 14.303 MHz i w okolicach 
Jestem też aktywny na innych pasmach 
i również w modulacji cyfrowej FT8 czy 
FT4. Moim celem nie jest robienie milionów 
łączności, tylko umożliwienie zrobienia 
łączności z Afryką jak największej grupie 
polskich radioamatorów. Nie każdy w na-
szym kraju zna język angielski, nie każdy 
ma megawatowe radiostacje i dlatego sta-
ram się jak mogę, żeby każdy chętny mógł 
zrobić łączność z Gambią C5SP.

Teraz jestem w Gambii od 29 grudnia 
2023 roku do co najmniej końca lutego 
2024 roku. Moja stacja będzie pracować 
każdego dnia i o różnych godzinach tak, 
żeby każdy chętny miał możliwość prze-
prowadzenia łączności. Zainteresowanych 
odwiedzeniem czarnego lądu również ser-
decznie zapraszam. Każdy miłośnik łączno-
ści radiowych jest u nas mile widziany i każ-
dy może bezpłatnie korzystać z anten oraz 
radiostacji. Każdemu, kto zechce odwiedzić 
Gambię chętnie pomogę też w zorganizo-
waniu przelotu, taniego zakwaterowania 
oraz pokażę prawdziwą czarną Afrykę. 

Pozdrawiam i zapraszam, Przemo SP3PS-C5SP

Spotkanie OT22 
7 października 2023 r., na terenie Par-

ku Atrakcji i Rozrywki „Bunkry Blűchera” 
w Ustce odbyło się Spotkanie Krótkofa-
lowców i Sympatyków OT 22 PZK. Pomimo 
wcześniejszej, nieprzyjemnej aury sobota 

była ładnym dniem. Poprzedzające desz-
czowe i wietrzne dni przestraszyły zapew-
ne niektórych kolegów, stąd frekwencja 
była mniejsza niż zakładaliśmy. Palące się 
ognisko, smaczne potrawy (grochówka 
z kuchni polowej, kiełbasa z grilla) i wspa-
niała atmosfera spotkania rozgrzewały 
uczestników. Honorowymi gośćmi byli: 
Dorota i Zbigniew Sieradzcy (redakcja by-
łych komunikatów oddziałowych). Zarząd 
OT22 dziękuje wszystkim uczestnikom 
spotkania za wspólnie spędzony czas. Ci, 
których zabrakło, niech żałują. Dziękujemy 
też właścicielom ośrodka Państwu Barnow-
skim za serdeczne przyjęcie i ofertę dalszej 
współpracy. Pełny tekst i zdjęcia z tego 
spotkania znajdują się na stronie https://
ot22.pzk.org.pl/wrzesniowe-spotkanie-o-
ddzialowe-ot22/?fbclid=IwAR1JAlHxT2yh4
Eq2APP07NnTbZWVgqdevQL6cJ1HcBn6d8
HyIRlHODO4tTI

Info: Jurek SQ2NIA

Spotkanie autorskie ze 
Zbigniewem SP7LFN

19 l istopada w Miejsko-Gminnym 
Ośrodku Kultury w Skalbmierzu odbyło się 
spotkanie autorskie ze Zbigniewem Pudo 
SP7LFN. Rozmowa dotyczyła jego najnow-
szej książki – „Jak zostałem Ham’sem. Czyli 
moja przygoda z krótkofalarstwem”. Pisarz 
opowiadał między innymi o swojej radio-
wej pasji. Na spotkaniu autor opowiadał, 
że już w szkole podstawowej interesował 
się działaniem radia, a w wojsku pogłębiał 
tajniki radiotelegrafii, by w cywilu zdobyć 
indywidualny znak SP7LFN zezwalający na 
pełne poruszanie się w eterze jako krót-
kofalowiec. Wspominał założone przez 
siebie kluby i osoby zaangażowane w ich 
działalność. W swojej gawędzie, bo taki 
styl prelekcji ma Pan Zbyszek, przywołał 
osoby wspierające jego pasję: Mundka, 
Kniazia, Cześka, Krzyśka, Wieśka. Jak sam 
pisze w swojej książce: będąc aktywnym na 
pasmach amatorskich przeprowadził około 
30000 łączności radiowych ze wszystkimi 
kontynentami globu i na całym świecie 
pozostaje znanym, cenionym, i uznawany 
operatorem stacji amatorskie. Skalbmierz, 
jako rodzinne miasteczko, rozpropagował 
na cały świat, chociażby poprzez wypo-
wiadanie jego nazwy w czasie radiowych 
rozmów i określenie jego położenia geo-
graficznego. Poprzez to stał się poniekąd 
specyficznym „ambasadorem” naszego re-
gionu i kraju”. 

Info: Tadeusz SP9HQJ

Ciekawe strony 
internetowe:
https://www.youtube.com/watch?v=Mlud-
G3i7ZTU – VI Mazowiecki Piknik Radiowy 
w Celestynowie
https://www.facebook.com/100086698762698/
videos/302817865904741?idor vani-

ty=1446580478972165 – Katastrofa masztu 
radiowego w Konstantynowie/
https://www.dx-world.net/zl7-sp5eaq-cha-
tham-islands/?fbclid=IwAR33h-41aLB53_
O091k32JtSW-KDhApFp3rFgX42LIiXzjw-
fAo9YiOCYLCs – ZL7/SP5EAQ – Chatham 
Islands
https://open.spotify.com/episode/6Os-
f u a t f G KYo a k J B 2 P 0 3 xo ? g o = 1 & s p _ c i -
d=6286f0927929bca23b2e2cd55c3dbe-
e0&utm_source=embed_player_p&utm_
medium=desktop&nd=1&dlsi=05f4b-
834ce73475d – Gość dnia: Skierniewicki 
Klub Krótkofalowców SP7PBC – wywiad 
radiowy.
h t t p s : / / w w w . y o u t u b e . c o m / w a t -
ch?v=sZxWj2mqWZ0 – Zawody QRP Me-
moriał SP9DT 30.04.2017. QTH Marian-
tów. Radiostacja RBM-1. Za kluczem Jurek 
SP3SLU.
h t t p s : / / w w w . f a c e b o o k . c o m / p h o -
t o / ? f b i d = 8 2 1 3 7 3 2 4 9 9 8 9 0 1 6 & s e -
t=pcb.821373469988994 – Klub SP5KAB 
podczas NASA International Observe the 
Moon Night
https : / /w w w.qr z .com/db/SP9K AG – 
HF0LOK upamiętnia Narodowe Święto 
Niepodległości
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KRóLEStWO SP3PS-C5SP W GAMBII

StACjA BAZOWA NA HOStELU

ZBIGNIEW PUDO SP7LFN – AUtOR KSIążKI „jAK ZOStAŁEM 
HAM’SEM”


